
  

      

Referat 

Bestyrelsesmøde mandag d. 24. oktober 2022 KL. 19.00-21.00 

Afholdes i Mesinge  

Afdeling sørger for sødt til kaffen ☺ 

* Ordstyrer: Pernille * Sekretær: Søs 

Afbud fra: Peter Rieper, Anna (Jette Riis deltager), Louise, Signe 

 

 
Orientering:  

1. Korte meddelelser 

• Formand 
a. Intet nyt 

• Elever 
a. 2 afdelinger. Navnene er lidt kedelige. Måske ændre til andre navne. Godt hvis 

madboden som i uge 41 kunne fortsætte, så det blev flere uger/dage i nogle uger. 7. 
klasse kunne måske godt tænke sig at lave maden. Måske klasser kunne skifte. Elever 
overvejer sammen med forældre set-up til næste møde. 

• Dagtilbud – medarbejder/leder og SFO 
a. TOBI (trivselsundersøgelse) er lavet på alle børn. Der er få børn i rød. På disse børn er 

der handlinger. 
b. Diverse profiler er under udarbejdelse for kommende skolebørn 
c. Der er god tilgang af børn. Der er snart overbelægning i vuggestuen. Der kommer nye 

familier til – de vælger efter dagtilbud og skole.  
d. Alle medarbejdere skal på intro i familierådslagning. Jette beskriver konceptet.  
e. Fællespasning med SFO i uge 42. Skoleelever kommer til Bøgebjerg.  
f. Mostuge. Afsluttet med spontan kaffe og æblekage. Stor tilslutning. 
g. Motionsdag. Klistermærke blev samlet for hver runde der blev løbet. 

• Afdeling Mesinge – medarbejder/leder 
a. Klubben har fået lov til at fortsætte. Helle og Mads Peter er de faste hver gang. Plus der 

er 3-4 andre ansatte der også hjælper. Klubben er også åben over for tidligere elever. 
Starter i uge 44 

b. Dejlig motionsdag med stor aktivitet.  
c. Vi er i gang med at udarbejde alle elevers handleplaner. Der er deadline i dag.  
d. Visitation er i gang.  
e. Helle opfordrer til flere indslag til Hindsholmsmagasinet 
f. En del elever er i overvejelse om efterskole. Bl.a. fordi de savner større fællesskaber 

med jævnaldrende 
g. En lærer fra Mesingeskolen har fået nyt job. Jobbet genbesættes ikke umiddelbart. Vi 

afventer økonomi/budget og ser på udvikling i elevtal. Der er færre elever i andre 
klasser, så vi rykker lidt rundt så alle klasser har en lærer tilknyttet 
 



  

• Afdeling Dalby – medarbejder/leder 
a. God afslutning på temaugen Forskønnelse af skolen ud fra en 

bæredygtighedsperspektiv. Som medarbejder var det en rigtig god uge. Skolepædagog 
er ansat. Det er et rigtig godt tiltag. Tilbagemeldinger var bl.a. at det var dejligt 
uformelt med god tid til fællesskab og hygge. 

b. God motionsdag. Der er god opbakning fra lokalområde, når vi er rundt.  
c. En ny lærer Niels starter 1.11 som støttelærer for elev. Støtten er finansieret af Odense 

Kommune, hvor eleven har hjemmekommune 
d. I november starter de nye nationale overgangstest.  
e. Der bruges tid på vejledning til overgang til ungdomsuddannelse. 
f. Det nye madkundskabslokale er i dag taget i brug. Et køkken vi er rigtig glade for og 

tilfredse med. Stor ros til projektledere fra bygge- og anlæg. 

• Fælles  
a. Budget i balance. Solidariske (i skolesektor) besparelser. Møde i morgen, tirsdag, hvor 

budget for næste budgetår forhåbentligt ligger helt fast. Når budget er fastlagt kan vi 
endeligt afgøre hvordan besparelserne kan/skal udmøntes. 

b. Udvalg på bustur. Det var en god oplevelse. Rigtig dejligt at vores udvalg prioriterer tid 
til at komme rundt.  

c. Årets visitation er i gang. Skoleplaceringer. Meget vigtigt med grundighed. Det er 
”menneskeliv” det handler om.  

 
 
Debat og Beslutning 
 

2. Godkendelse af ferieplan (bilag 1) 
a. Vi har dialog om, om vi ønsker at afsende et høringssvar. Vi tilslutter os det tilsendte.  

 
3. Princip om Eliteidræt 

 

a. Udgangspunkt i kommunens Styrelsesvedtægt vedr. principper 
Skolebestyrelsens fastsætter principper for skolens virksomhed, herunder om 

 
Adgangen til at opfylde undervisningspligten ved at deltage i undervisningen i den 
kommunale musikskole eller ved eliteidrætsudøvelse i en idrætsforening, jf. § 33, stk. 9. 
 
§ 33, stk. 9.: ” Efter anmodning fra forældrene, jf. § 54, kan skolens leder tillade, at 

en elev i begrænset omfang opfylder sin undervisningspligt ved at deltage i 
undervisning i en kommunal eller statsligt støttet musikskole eller ved 
eliteidrætsudøvelse i en idrætsforening. 
 
Bestyrelse beslutter, at skolens leder har mandat til at tage beslutningen.  

 
4. Forældreforedrag  

a. Vi har flere gange talt om et fælles forældreforedrag. Gerne fælles for alle matrikler. Der 
var for år tilbage foredrag om betydningen af et stærkt forældre fællesskab. Bibis erfaringer 
fra Natteravnene er, at det er svært at få forældrenes opbakning. Dagtilbud fortæller at 
deres seneste forældrearrangement ikke havde den store opbakning. Der var ekstern 
oplægsholder. Ann foreslår foredrag om ”digitale børn”, center for digital pædagogik. 
Birthe følger op. Børnene kan deltage også. Jette nævner høstgudstjenesten som eksempel, 



  

hvor der er godt fremmøde, fordi børnene har pyntet kirken osv. Vil vi noget der rækker lidt 
ud over ”skole dagsorden”, kan lokalråd inddrages. Vi taler om fælles biotur for forældre 
”fædre og mødre”. Støtte lokal bio samtidig. Søs undersøger priser.  

 
5. Kommunikation: Hjemmeside, Facebook og foldere  

 
a. Vi kigger sammen på hjemmesiden. 

Forslag: Billeder af personale på. Nævne ARLA madlejr. Nævne de faste arrangementer 
f.eks. musical. Nævne klub. Vi kunne få årshjul ind. Dagtilbuds læreplaner. Nævne 
arrangementer for skole startere, idrætsdag.  

b. Facebook er begrænset af GDPR lovgivning. Den bruges til at kommunikere med 
forældre. Det er ikke alle der ofte er på AULA. Facebook blev brugt en del under 
corona. Facebook bruges til information og ikke markedsføring eller ”sjove indslag”. 
Linke til hjemmeside.  

c. Foldere:  
Birthe har lavet tre flotte foldere vi kigger på. Folderne deles ud til tilflyttere, lokalråd, 
sundhedsplejerske m.fl.  

 
 
Eventuelt 
Forældre evaluering af torsdag i uge 41/åben skole: 
Fint at lave det på det tidspunkt 16.30-18.30. Det giver mening også for de små. Det kunne være op til 
de enkelte klasser, om man ville spise sammen. Det var fede ting der var lavet af eleverne. Vi taler om 
fælles intro/velkomst. Måske en fællessang. Og tydeligere program for arrangementet sat op på 
plancher e.l. Flere havde ikke kigget på skærmene.  
 
 
 
   

 

 

Næste bestyrelsesmøde er vores julefrokost. Der er fællesspisning kl. 18-19.  

29. november i Dalby.  

 


